



Subject: Important Update: Boxing Canada Officials Committee Restructuring and Leadership Transition

Dear Boxing Canada Members,

We are writing to inform the membership of an important development within our organization. After decades of dedicated service, Mr. Pat Fiacco, Boxing Canada head official, has decided to step down from his role with Boxing Canada, effective August 30th, 2023.

During his time with the association Pat has exhibited unwavering commitment, passion, and expertise in advancing the sport of boxing through his exceptional contributions as our head official. Pat's tireless efforts have significantly contributed to the growth and success of our association and we extend our deepest gratitude for his remarkable service and wish him all the best in his future endeavors.

Our Referees and Judges are valuable members of the boxing community and respected around the world for their commitment to fair play. Boxing Canada's strategic plan specifically cites growth and development of our officials across Canada. As part of this mandate, we will be initiating a restructuring of the leadership body into a new Officials Committee. Boxing Canada is calling out for expressions of interest from individuals who share our passion for the sport and its continued development.

Purpose of the Officials Committee:

The Officials Committee serves as a standing committee within Boxing Canada charged with representing the needs of all participants involved as Officials. This committee is key to maintaining the integrity, fairness, and professionalism of boxing competitions across the nation.

Mandate and Objectives of the Committee:

The Officials Committee will be entrusted with several key functions that are essential for the growth and advancement of the sport:

1. Officials Development Pathway: The committee will establish and oversee a comprehensive pathway for officials' development, ensuring that individuals have access to continuous learning and growth opportunities.

2. Officials Training, Evaluation, Certification: The committee will be responsible for designing, implementing, and monitoring rigorous training programs that contribute to the consistent and high-quality training of officials. It will also oversee evaluation processes to ensure that officials are competent and qualified to officiate at various levels of competition.

3. Officials Selection Processes: The committee will work diligently to establish transparent and equitable processes for selecting officials for domestic and international competitions, adhering to international standards of excellence.

4. Officials Support Programs: Recognizing the challenges faced by officials, the committee will institute support programs to provide ongoing assistance and resources to officials throughout their journey.

We are excited about the future of the Officials Committee and our commitment to maintaining the highest standards of officiating in boxing. We will be sharing more information about the terms of reference, restructuring process and the call for expressions of interest in the coming weeks. Once again, we extend our sincere appreciation to Pat Fiocco for his immeasurable contributions. He has left large shoes to fill – so large it will take a team to continue where he left off!

Sincerely,

Ryan O'Shea

President

Boxing Canada



Objet : Mise à jour importante : Restructuration du comité des officiels de Boxe Canada et transition à la direction

Chers membres de Boxe Canada,

Nous vous écrivons pour informer les membres d'un développement important au sein de notre organisation. Après des décennies de bons et loyaux services, M. Pat Fiacco, officiel en chef de Boxe Canada, a décidé de quitter ses fonctions au sein de Boxe Canada, à compter du 30 août 2023.

Pendant son temps avec l'association, Pat a fait preuve d'un engagement, d'une passion et d'une expertise inébranlables dans l'avancement du sport de la boxe grâce à ses contributions exceptionnelles en tant qu'officiel en chef. Les efforts inlassables de Pat ont contribué de manière significative à la croissance et au succès de notre association et nous exprimons notre plus profonde gratitude pour son service remarquable et lui souhaitons tout le meilleur dans ses projets futurs.

Nos arbitres et juges sont des membres précieux de la communauté de la boxe et respectés dans le monde entier pour leur engagement envers le fair-play. Le plan stratégique de Boxe Canada cite spécifiquement la croissance et le développement de nos officiels à travers le Canada. Dans le cadre de ce mandat, nous amorcerons une restructuration de l'organisme de direction en un nouveau comité des officiels. Boxe Canada lance un appel à manifestation d'intérêt de personnes qui partagent notre passion pour le sport et son développement continu.

But du comité des officiels :

Le comité des officiels sert de comité permanent au sein de Boxe Canada chargé de représenter les besoins de tous les participants impliqués en tant qu'officiels. Ce comité est essentiel pour maintenir l'intégrité, l'équité et le professionnalisme des compétitions de boxe à travers le pays.

Mandat et objectifs du comité :

Le comité des officiels se verra confier plusieurs fonctions clés essentielles à la croissance et à l'avancement du sport :

1. Parcours de développement des officiels : Le comité établira et supervisera un parcours complet pour le développement des officiels, en veillant à ce que les individus aient accès à des opportunités d'apprentissage et de croissance continus.

2. Formation, évaluation, certification des officiels : Le comité sera responsable de la conception, de la mise en œuvre et du suivi de programmes de formation rigoureux qui contribuent à la formation cohérente et de haute qualité des officiels. Il supervisera également les processus d'évaluation pour s'assurer que les officiels sont compétents et qualifiés pour officier à différents niveaux de compétition.

3. Processus de sélection des officiels : Le comité travaillera avec diligence pour établir des processus transparents et équitables de sélection des officiels pour les compétitions nationales et internationales, en respectant les normes internationales d'excellence.

4. Programmes de soutien aux officiels : Reconnaissant les défis auxquels sont confrontés les officiels, le comité instituera des programmes de soutien pour fournir une assistance et des ressources continues aux officiels tout au long de leur parcours.

Nous sommes ravis de l'avenir du comité des officiels et de notre engagement à maintenir les normes les plus élevées d'arbitrage en boxe. Nous partagerons plus d'informations sur les termes de référence, le processus de restructuration et l'appel à manifestation d'intérêt dans les semaines à venir. Encore une fois, nous exprimons notre sincère gratitude à Pat Fiacco pour ses contributions incommensurables. Il a laissé de grandes chaussures à remplir - si grandes qu'il faudra une équipe pour continuer là où il s'est arrêté !

Sincèrement,

Ryan O'Shea

Président

Boxe Canada